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Poskušnje na Slapenski deželni sadje- in vino-
rejski šoli. 

Konecletne preskušnje so bile 30. dne u. m. De
želni odbor je poslal k preskušnjam gosp. dr. Deu-a, 
deželnega poslanca v Postojni, kmetijsko družbo pa je 
zastopal Vipavski dekan preč. gosp. Jurij Grabrijan. 
Šole vodja gosp. R. D o l e n e c j e izpraševal iz vinoreje 
in kletarstva, is zeljenadoreje in iz sviloreje, adjunkt 
gosp. Z e p i č pa iz računstva, iz zemljemerstva, iz spisja, 
kemije in občnega kmetijstva. Izpraševanib učencev je 
bilo šest; vsi so izvrstno odgovarjali. Dva učenca, eden 
drugoleten, eden enoleten (ki pa mora šolo popustiti 
zarad domačih razmer), sta dobila spričalo zrelosti za 
kmetijstvo. Občinstva, ki je prišlo poslušat, kako bodo 
učenci odgovarjali, bilo je mnogo; vsi so enoglasno pri
znavali, da sta oba učenika svoje naloge izvrstno dovr
šila. Hvala jima! 

Zdaj je oddati 5 štipendij, za katere pa, kolikor je 
do zdaj znano, se je še le en sam učenec oglasil in ta 
iz Vipave. To je res neprijetna prikazen, da, ko so se 
izprva štipendije lahko oddale, se zdaj taka malomar
nost kaže za to šolo, ki je vendar za poduk v umni 
sadje- in vinoreji mladini zel6 potrebna in se je po
slednja leta cel6 razširila še na več druzih kmetijskih 
predmetov. Moja naloga ne more biti preiskovati vzro
kov te prikazni, zakaj Vipavci, katerih jo vendar pre
cejšnje število , ki največ kruha dobivajo iz sadje- in 
vinoreje in katere je slavni Matija V r t o v e c še pred 
30 leti spodbujal k napredku, — in zakaj naši Do
l e n j c i , katerim je tudi sadje in vino glavni pridelek, 
tako malo marajo za šolo, ki ima lepih učnih pripomoč
kov obilo, spretne učitelje, pa tudi deželo mnogo novcev 
stane. Preiskavanja pa je stvar vredna. 


